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Protokoll stadsdelsnämnden 2016-09-01 

 

§ 

 

1. Val av justerare och dag för justering 

2. Upprop 

3. Fastställande av föredragningslista 

4. Anmälan av föregående protokoll 

 

MEDBORGARFÖRSLAG 

5. Svar på medborgarförslag om stadsodling i Långbro park 

 

BESLUTSÄRENDEN 

6. Inriktningsärende för inrättande av servicelägenheter enligt LSS i 

Älvsjö 

7. Inrättande av LSS-bostad i Älvsjö, Sandaletten- genomförandeärende 

8. Omstrukturering av korttidsboendet på Kristallgården 

 

REMISSÄRENDEN 

9. Biblioteksplan 2016-2020 

10. Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad 

11. Motion (L) om feriejobb för unga 

12. Motion (L) om samverkan mellan skola och socialtjänst 

13. Motion (L) om rätt till äldreboende 

14. Motion (KD) om våld mot äldre kvinnor 

15. Rapport om framtida inriktning för färdtjänsten 

16. Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa 

17. Delrapport från äldreboendeutredningen 

18. Strategisk inriktning för företagsområden 

19. Ändring av instruktion för pensionärsråden 

 

ANMÄLNINGSÄRENDEN 

20. Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 2/ 2016 

21. Redovisning av verksamhetsuppföljning inom omsorgen av 

funktionsnedsättning 

22. Ekonomisk månadsrapport per juli månad 

23. Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 

24. Redovisning av delegationsbeslut 

25. Protokoll från pensionärsrådet 

26. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

27. Protokoll från förvaltningsgruppen 

28. Information från förvaltningen 

29. Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

 

SLUTET SAMMANTRÄDE 

30. Protokoll från sociala delegationen 
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1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 1 september 2016, kl. 18.00-19.30 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter  

Majvi Andersson (S) ordf 

Johan Nilsson (M) vice ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Lovisa Karlsson Kjellin (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Jan Bressler (L)  

Evy Kjellberg (C) 

 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Malin Hammarström (S), Jenny Norberg (V), Matilda Berg Pulls (M), Birgitta 

Stjärneback (M), Olle Andretzky (M), Sverker Sundmark (M), Inger Swahn (L), 

Camilla Sarfors (KD) 
 

Tjänstemän 

Per Kjellander, stadsdelsdirektör, Carin Berg, nämndsekreterare, Göran Sjödin, 

verksamhetsområdeschef, Eva Frykler, verksamhetsområdeschef, Ingela Kristiansson, 

ekonomichef, Elisabeth Carlö, kommunikatör, Elisabet Tullgren, administrativ chef 
 
Dag för justering 

2016-09-05 

Utses att justera      

Majvi Andersson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 30 

Varav omedelbar justering § 6, 9, 10, 11, 13, 15, 

16, 17, 19 

Antal blad 48 
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BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 1 september 2016, kl. 18.00-19.30 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
 

 
 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/ närvarolista  
 

 

Utses att justera      

Ordförande Majvi Andersson (S)  

Vice ordförande Johan Nilsson (M) 
 

 

Omedelbar justering 

§ 6, 9, 10, 11, 13, 15, 16, 17, 19 

 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Majvi Andersson (S) 

Ordförande 

 

 

 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 
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BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Öppen frågestund och information 

Ordföranden Majvi Andersson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden för information. 

 

Information 

 Presentation av förslag till ny parkplan för Älvsjö 

Emilia Ahlberg, landskapsarkitekt 

 

Kajsa Pärke informerade om att parkplanen kommer upp för 

beslut i nämnden den 20 oktober. 
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1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Majvi Andersson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 5 september 2016 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Föredragningslistan fastställdes utan ändringar. 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2016-06-16 justerats den 20 juni. 
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1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5  

Svar på medborgarförslag om stadsodling i Långbro park 
Dnr 1.2.1.124-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram en 

ansökan om medel ur stadens nya sociala investeringsfond för en 

förstudie av projektet Stadsodling i Långbro park. I samråd med 

förslagsställarna ska förvaltningen pröva möjligheten att helt eller 

delvis få med medborgarförslagets intentioner i projektansökan. 

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller förslag om att anlägga odlingar i form 

av växthus och frilandsodling i Långbro park. Syftet är att skapa 

möjligheter för ekologisk stadsodling, gemenskapsaktiviteter för de 

boende i parken, samt nya arbetstillfällen. 

 

Stadsdelsförvaltningen ser positivt på medborgarförslaget, men 

konstaterar att en förstudie skulle behöva göras för att utreda 

förutsättningarna för ett sådant projekt, framför allt i vilken form det 

kan drivas och hur det kan finansieras. Förvaltningen föreslår att en 

ansökan tas fram om medel ur stadens nya sociala investeringsfond 

för en förstudie av projektet Stadsodling i Långbro park. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-09. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M,L,C,) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler m.fl. (L) och Evy Kjellberg (C)  

anmälde ett särskilt uttalande. Camilla Sarfors (KD) anslöt sig till 

uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Vi tycker idén är intressant då det kombinerar möjligheter för 

ekologisk stadsodling med gemensamhetsaktiviteter för de boende. I 

maj lämnade Alliansen in en skrivelse för beredning där vi lyfte fram 

fördelarna med olika former av stadsodlingar. Vi vill dock framhålla 

att den framtida drivkraften bör komma från de boende och att det är 

viktigt att begränsa kommunens långsiktiga ansvar för verksamheten.  
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1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 7 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6  

Inriktningsärende för inrättande av servicelägenheter enligt 
LSS 
Dnr 2.6.272-2016 

Beslut 

 

1. Nämnden uppdrar till förvaltningen att utreda möjligheten att 

inrätta två enheter om vardera sex servicelägenheter samt en 

gemensamhetslokal i samband med planläggning och 

förprojektering inom programområdet Kabelverket. 

 

2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag med 0,1 mnkr för beställarstöd enligt ovan. 

 

3. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Programområdet Kabelverket ligger i nära anslutning till Älvsjö 

centrum, i stadsdelen Solberga. Där planeras för cirka 1775 nya 

lägenheter. 

 

Behovet av bostäder för personer med fysiska och psykiska 

funktionsnedsättningar är stort. Stadsdelsnämnderna ska kontinuerligt 

planera för att tillgodose behoven av dessa typer av bostäder och i 

samband med att nya områden planeras och byggs skall 

stadsdelsförvaltningen, tillsammans med byggbolagen och stadens 

berörda förvaltningar, verka för att olika typer av boenden för 

personer med funktionsnedsättningar inkorporeras i dessa planer. 

 

I syfte att tillgodose stadens behov av servicebostäder för personer 

med funktionsnedsättningar föreslår förvaltningen att två enheter om 

vardera sex servicelägenheter samt en (1) gemensamhetslokal inom 

programområdet Kabelverket, med Familjebostäder som byggherre, 

utreds och planeras.  

 

LSS=  lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat2016-08-02. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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BLAD 8 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7   

Inrättande av LSS-bostad i Älvsjö, Sandaletten 
Dnr 2.6.271-2016 

Beslut 

 

1. Nämnden godkänner förslaget om inrättande av gruppbostad för 

personer med funktionsnedsättningar enligt LSS i kvarteret 

Sandaletten. 

 

2. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

godkännande av projekt. 

 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag om 1,8 mnkr för särproduktions-kostnader och 

0,5 mnkr som startkostnader. 
 

Ärendet 

I syfte att tillgodose stadens behov av gruppbostäder föreslår 

förvaltningen att en gruppbostad om sex lägenheter samt personal- 

och gemensamhetsutrymmen inrättas i kvarteret Sandaletten. AB 

Familjebostäder är byggherre. 

 

I samband med inriktningsärendet ansöktes om bidrag 0,1 för 

beställarstöd samt 0,5 för förprojektering och projektering. I detta 

ärende föreslås nämnden ansöka om 1,8 mnkr för särproduktions-

kostnader och 0,5 mnkr som startkostnader i enlighet 

stadsledningskontorets anvisningar om medel för lokaländamål. 

 

LSS= lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-02. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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BLAD 9 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Omstrukturering av korttidsboendet på Kristallgården 
Dnr 7.268-2016 

Beslut 

 

1. Kortidsboendet flyttas till en befintlig avdelning inom 

Kristallgården och därigenom frigörs lokaler för 

socialförvaltningen. 

 

2. Antalet vårdplatser på Kristallgården reduceras från 61 platser till 

53 genom att fem vård- och omsorgsplatser omvandlas till 

korttidsplatser och antalet korttidsplatser minskas med tre. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen lämnade tillbaka en huskropp på 30 lägenheter 

från Älvsjö servicehus till fastighetsägaren Micasa år 2013. Den första 

september 2015 startade socialförvaltningen ett så kallat PUT-boende 

(boende för personer med permanent uppehållstillstånd) i huskroppen. 

Detta påverkade då korttidsboendet som stadsdelförvaltningen driver 

och som ligger i bottenplanet på huskroppen där PUT-boendet drivs. 

Korttidsboendet blev då avskild från de övriga delarna inom 

servicehuset såsom restaurang, bibliotek, aktiviteter och entrén till 

kortidsboendet blev flyttat. Detta har visat sig inte vara optimalt 

varken för PUT-boendet eller för korttidsboendet.  

 

Diskussioner om olika lösningar har förts med Micasa samt med  

socialförvaltningen som är i behov av flera lokaler för sin verksamhet.  

 

Stadsdelsförvaltningens förslag är att minska antalet korttidsplatser 

med tre platser samt att omvandla fem vård- och omsorgsplatser till 

korttidsplatser. Totalt blir det en minskning av antalet vårdplatser från 

61 till 53.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-02. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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BLAD 10 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 9  

Biblioteksplan 2016-2020 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 0646/2016 
Dnr 1.5.1.121-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Synpunkter från funktionshinderrådet tas med som tillägg till 

protokollet att delges remissinstansen. 

 

3. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Här är världen större:  

Biblioteksplan för Stockholms bibliotek 2016-2020” till berörda 

remissinstanser för yttrande. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till biblioteksplanen. Planen tar sin  

utgångspunkt i de olika bibliotekens uppdrag i att erbjuda litteratur,  

möjlighet till bildning, informationsinhämtning och källkritik,  

språkutveckling i en växande stad med visionen ett Stockholm för  

alla.  

 

Bibliotekens utveckling ska göras med användaren i fokus och i en 

strävan att vara relevant för fler. Arbetet för att nå nya användare ska 

vara evidensbaserat. Öppettiderna ska prioriteras efter  

stockholmarnas behov och bibliotekens utformning ska skifta och  

vara olika avseende inriktning, aktivitetsnivå och atmosfär.  

 

Förvaltningen menar att denna planering skulle fortsätta att utveckla  

biblioteken på ett positivt sätt i relation till en växande stad med  

stor inflyttning och planen omfattar också en särskild satsning på barn 

och ungdomar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-08. 

 
Förslag till beslut (M,C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson (M) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut enligt nedan. Ersättaren Camilla Sarfors (KD) meddelade att 

hon skulle ha bifallit förslaget om hon varit tjänstgörande. 
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BLAD 11 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

2. Att komplettera remissvaret till biblioteksplanen 2016-2020 

enligt vad som anförs nedan 

 

Stadens bibliotek är mycket populära och fyller en viktig funktion 

inom kulturen såväl som i utbildningssyfte.  För att stadens bibliotek 

även framöver ska vara centrala i stadens kulturverksamheter och 

bland stockholmarna är det också viktigt att de upplevs som moderna 

och i takt med tiden. Det är därför positivt att staden, genom ett 

inkluderande arbetssätt, tagit fram en ny biblioteksplan för de 

kommande åren för att uppdatera verksamheterna.  

 

Vi vill dock gärna se att stadens biblioteksverksamheter även ska öka 

tillgängligheten genom förbättrade öppettider men också genom att 

bredda e-boksutlåningen.  

 

Under de senaste åren, innan maktskiftet i staden, satsade Alliansen på 

att tillgängliggöra stadens bibliotek, bland annat genom att inrätta de 

så kallade tunnelbanebiblioteken. Dessa finns idag i anslutning till 

flera tunnelbanestationer i Stockholm. Det är en positiv utveckling, 

men vi kan ännu mer. Idag öppnar de ordinarie biblioteken först 

klockan tio, en tid då många stockholmare är på jobbet eller i skolan. 

För många skulle det underlätta vardagspusslet om biblioteken hade 

morgonöppet med start från klockan sju.  Det måste vara möjligt för 

stockholmarna att låna böcker eller besöka biblioteken innan jobbet, 

skolan eller förskolan.  Därför vill vi att kulturnämnden ska inleda ett 

pilotprojekt med morgonöppna bibliotek, där fokus ska vara bibliotek 

som ligger i anslutning till större knutpunkter som t ex 

Medborgarplatsen, Gullmarsplan, Kulturhuset, Fridhemsplan, Alvik 

eller Brommaplan.  Vi tycker även att man bör underöka möjligheten 

att utöka öppettiderna kvällstid.   

 

Vi saknar även resonemang om hur Stockholms stad ska klara av att 

upprätthålla lag och ordning på stadens bibliotek. Under det senaste 

året har ett flertal av stadens bibliotekverksamheter fått stänga till 

följd av omfattande ordningsstörningar. Detta drabbar dessvärre 

vanliga stockholmare och biblioteksbesökare och försämrar 

tillgängligheten kraftigt. Vi har länge drivit på för att staden ska kunna 

ta in ordningsvakter för att förebygga oroligheter och förhindra 

ordningsstörningar. Trots att det är en viktig fråga när vi diskuterar 

tillgängligheten till stadens bibliotek så lyser den med sin frånvaro i 

förslaget till ny  

 

Att bibliotekens verksamheter finns tillgängliga även digitalt och på 

distans är bra för ökad tillgänglighet och för att vara verksamheter 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 12 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

som går i takt med tiden. Däremot är det fortfarande dyrt med staden 

att låna ut e-böcker vilket grundar sig i dyra upphovsrättsavtal. Vi 

anser att staden bör se över möjligheten att omförhandla avtalen i 

syfte att få ner kostnaderna och i förlängningen också öka utlåningen 

av e-böckerna.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifall förvaltningens förslag till beslut.  

 
Särskilt uttalande (S,MP,V) 

Majvi Andersson m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP) och Emelie 

Roxby Schüsseleder (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Stockholmarnas tillgång till kultur och eget kulturskapande ska öka. 

Förslaget på ny biblioteksplan visar hur biblioteken spelar betydande 

roller i detta och stadens övergripande arbete i linje med vision 2040 – 

Ett Stockholm för alla. Stockholms bibliotek är och ska vara öppna 

institutioner som gynnar demokrati och gemenskap samt bidrar till 

kunskap och läsning. Biblioteken är och ska också vara inkluderande 

och utvecklas i nära dialog med stockholmare och samarbetspartners. 

Vidare ska skolbibliotekens roll stärkas och folkbiblioteken nå fler. 

Biblioteksplanen ligger till grund för bibliotekens fortsatta 

målgruppsarbete. Biblioteksverksamheternas breda utbud möjliggör 

något angeläget för alla förutsatt att tilltalet är det rätta, vid rätt 

tidpunkt och på rätt plats. Vi ser särskilt fram emot utvecklingen av 

det rörliga biblioteket samt uppdragsbiblioteken, med dess möjligheter 

till nya former av uppsökande verksamhet, exempelvis samarbeten 

med förskolor, kriminalvård, arbetsplatser och äldreboenden samt 

genom spontana besök av biblioteket på platser där människor rör sig. 

Då biblioteksplanen avser stadens samlade biblioteksverksamhet ser 

vi fram emot en bred remittering av ärendet och därmed värdefulla 

inspel från stadsledningskontoret, nämnder och bolag innan planen 

antas av fullmäktige. Biblioteksverksamhet har stor betydelse för 

exempelvis äldreboende och förskolor samtidigt som den är beroende 

av en rad andra nämnders beslut och förhållningssätt kring exempelvis 

stadens IT-struktur och stadsdelars trygghetsarbete.  

Biblioteken är en central resurs i stadens arbete för ett Stockholm för 

alla.   

 
Särskilt uttalande (L) 

Jan Bressler m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Det är positivt att en ny biblioteksplan nu äntligen presenteras. För oss 
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BLAD 13 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

liberaler är biblioteken ryggraden i bildningssamhället. 

Biblioteksplanen för 2016-2020 lämnar dock en del att önska. 

Ordningsproblemen och bristen på trygghet är en av de största 

utmaningarna för Stockholms bibliotek framöver, och vi hade gärna 

sett att biblioteksplanen på något sätt adresserade dessa problem och 

kom med förslag på hur de kan lösas. Bibliotek ska vara trygga för 

alla besökare, oavsett stadsdel. 

 

Biblioteken ska värna yttrandefriheten. Utbudet ska inte innebära 

inskränkningar utifrån ideologiska, politiska eller religiösa 

synpunkter. Den senaste tiden har det förts många diskussioner om 

censurens vara eller icke vara på biblioteken, exempel i närtid är 

diskussionerna kring Tintin och Lilla Hjärtat. Censuren är bedräglig 

som politiskt verktyg då den gör våld på de principer som är det fria 

samhällets utgångspunkt, fria människors förmåga, rätt att ha fri 

tillgång till information och fritt uttrycka sina åsikter. Om detta skrivs 

ingenting i biblioteksplanen. För oss liberaler är det självklart att 

biblioteken finns till för att tjäna allmänheten genom fri tillgång till 

information – och att de ska göra det även fortsättningsvis. Kring 

demokrati, yttrandefrihet och åsiktsbildning hade vi därför önskat ett 

mer utförligt resonemang. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-08-25 

Rådet instämmer i förvaltningens förslag, men vill därutöver anföra 

följande. 

 

Människor med funktionsnedsättningar lyser med sin frånvaro i 

planen. Det finns inga tydliga konkreta strategier eller idéer för att nå 

personer med olika funktionsnedsättningar trots att det i 

bibliotekslagen står att biblioteken ska ägna särskild uppmärksamhet 

åt personer med funktionsnedsättning. 

 

På sidan 9 i planen nämner man att biblioteken ska finnas väl 

tillgängliga för människor med olika funktionsvariation, ett begrepp 

som kan avse även andra grupper än personer med 

funktionsnedsättning. Vi anser därför att det bör finnas ett avsnitt som 

klart talar om att det är personer med funktionsnedsättning som här 

avses. 

 

Biblioteksplanen vill utveckla samarbetet med läsombud och 

förmedlare i bl.a. förskola och äldreomsorg. Det är mycket positivt. 

Men varför finns inga planer på ökat samarbete med verksamheter för 

funktionsnedsatta människor, särskilt LSS-verksamheter? Biblioteken 

har sedan lång tid ett samarbete kring läsombud inom LSS-
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verksamheter, som är förebild för läsombuden i förskolan. Det 

samarbetet har försvagats och behöver stärkas över hela staden och 

måste finnas med i biblioteksplanen. Det samarbetet är en 

förutsättning för att ge läsmöjligheter för en grupp, som på grund av 

sin funktionsnedsättning, har allra svårast att få tillgång till det skrivna 

ordet. 
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§ 10  

Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 156-607/2016 
Dnr 1.5.1.152-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen.  

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat tjänsteutlåtandet om Nyanlända och 

asylsökande i Stockholms stad till Älvsjö stadsdelsnämnd med flera 

för yttrande. 

 

Sedan sommaren 2015 har antalet flyktingar som söker sig till 

Stockholm ökat kraftigt. I ärendet klargörs processen för arbetet med 

att ta fram boendelösningar för de nyanlända vuxna och familjer som 

staden ska ta emot. Även platser för ensamkommande barn ska 

utökas. Förslag finns också om fördelning av de statliga medel som 

tilldelas Stockholm med anledning av flyktingsituationen samt 

fördelning av den höjda generalschablonen för nyanlända.  

 

Inriktning och tidsplan för översyn av stadens samlade organisation, 

process och resursfördelning samt uppföljning av flyktingmottagandet 

beskrivs. Ett antal nämnder uppmanas att initiera och intensifiera 

utvecklingsarbeten för att säkerställa att flyktingar ges möjlighet att 

etablera sig genom goda förutsättningar för boende, utbildning, 

arbetstillfällen och annan relevant service. 

 

Förvaltningen är positiv till de förslag som presenteras i ärendet. 

Behovet av en ökad samordning och en mer långsiktig strategi för 

mottagandet av nyanlända och asylsökande är stort och skulle ge 

bättre förutsättningar för dessa att etablera sig. Det är också angeläget 

att det sker en översyn av återsökningsprocessen så att processen och 

rutinerna blir effektiva och ändamålsenliga. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-05. 

 
Beslutsgång 
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Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
§ 11  

Motion (L) feriejobb för unga 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-360/2016 
Dnr 1.5.1.84-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:19), inlämnad av Lotta 

Edholm, Gulan Avci och Hanna Gerdes (L) om feriejobb för unga, för 

yttrande till Älvsjö stadsdelsnämnd med flera.  

 

Motionärerna yrkar att 

 de feriejobb som staden tillhandahåller ska tillfalla ungdomar i 

gymnasieåldern 

 de medel som tillförts stadsdelsnämnderna för den utvidgade 

målgruppen istället används för att höja kvaliteten i feriejobben 

och att ge fler ungdomar med funktionsnedsättning möjlighet till 

feriejobb 

 det blir möjligt för feriearbetande ungdomar att få arbete utanför 

den egna stadsdelen 

 

Förvaltningen har så långt det varit möjligt prioriterat ungdomar med 

funktionsnedsättning men även av sociala skäl. I den databas som 

handläggarna använder är det dock svårt att finna dessa ungdomar och 

alla vill inte heller vara öppna med sina funktionsnedsättningar.  

 

Förvaltningen har försökt placera ungdomarna utanför den egna 

stadsdelen och stödjer tanken om att feriearbetande ungdomar ska få 

ett arbete i andra delar av staden. Arbetet bör i så fall organiseras 

stadsdelsövergripande. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-01. 

 
Förslag till beslut (L) 

Jan Bressler (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 
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1. Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka motionen 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Att få möjlighet att få ett feriejobb ger ungdomar viktiga erfarenheter, 

referenser och kontaktnät som gör dem mer konkurrenskraftiga på 

arbetsmarknaden. Att anstränga sig för att hitta relevanta 

ferieanställningar är därför en prioritering staden bör göra för att ge 

fler chansen till relevant arbetslivserfarenhet.  

 

Särskilt prioriterat måste det vara att staden gör en sådan insats för de 

ungdomar som har svårare att hitta ett feriejobb utan hjälp och stöd.  

Till den gruppen hör ungdomar med någon typ av 

funktionsnedsättning. Därför är det väldigt oroande att ta del av 

tecken som tyder på att det blivit svårare att hitta högkvalitativa 

anställningar för ungdomar i denna grupp, då man istället valt att 

prioritera att utöka åldersspannet för ungdomarna liksom antalet 

anställningar.  

 

Det är enligt vår mening inte rimligt att stadens skattebetalare ska 

finansiera specifika ferieanställningar för ungdomar som redan 

påbörjat högskolestudier och således inträtt i vuxenvärlden, när 

pengarna istället kunde läggas på att hjälpa de yngre ungdomar som är 

i störst behov av hjälp för att få den första, eftertraktade 

jobberfarenheten. 

 

När man prioriterar antalet jobb snarare än innehållet i dem kan det 

dessutom få som konsekvens att erfarenheterna som ungdomarna tar 

med sig därifrån inte är de önskvärda, utan kanske snarare att jobbet 

kändes tråkigt eller onödigt, eller att man inte lärde sig eller behövde 

göra något. Det är inte intrycket vi vill att ungdomar ska få av 

arbetslivet. 

 

Mot bakgrund av detta föreslår vi att motionen tillstyrks. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.  
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§ 12  

Motion (L) om samverkan mellan skola och socialtjänst 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-360/2016 
Dnr 1.5.1.85-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Jan Bressler (L) till förmån för eget förslag till 

beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat motion (2016:28), inlämnad av Lotta 

Edholm (L) och Isabel Smedberg Palmqvist (L) om samverkan mellan 

skola och socialtjänst, för yttrande till Älvsjö stadsdelsnämnd med 

flera.  

 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt 

stadsdelsnämnderna att 

 se till att socialtjänsten tar del av det stödmaterial som finns, 

implementerar det i verksamheten och sprider det till det dem det 

berör 

 hålla sig med en särskild kontaktperson inom socialtjänsten som 

skolorna kan vända sig till, och att alltid informera skolorna om 

den personen byts ut 

 regelbundet revidera den lokala samverkansöverenskommelsen 

 arbeta för att fristående skolor deltar i samverkan i lika stor 

utsträckning som kommunala 

 införa den modell för uppföljning som tagits fram av 

socialnämnden tillsammans med utbildningsnämnden 

 

Förvaltningen delar motionärernas synpunkter kring vikten av en väl 

fungerande samverkan och att denna ska följas upp regelbundet. 

 

I Älvsjö har såväl överenskommelsen som handlingsplanerna följts 

upp och reviderats regelbundet av en styrgrupp och stödmaterialet har 

implementerats i verksamheten på olika sätt och i olika former.  

Utsedda kontaktpersoner inom socialtjänsten finns.  

 

Den lokala överenskommelsen kommer att revideras i samband med 

att en ny överenskommelse med polisen ska utarbetas. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-11. 

 
Förslag till beslut (L) 

Jan Bressler (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 

 

1. Att rekommendera kommunfullmäktige att tillstyrka 

motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Den viktigaste skyddsfaktorn för unga med utsatta uppväxtvillkor är 

bra utbildning, vilket ofta förutsätter en god samverkan mellan skolan 

och socialtjänsten.  

 

Ändå vet vi att det finns brister i denna samverkan, och att mycket kan 

och bör göras för att förbättra skyddet för utsatta barn. Några av dessa 

åtgärder är att se till att regelverket tillämpas lika och på samma vis 

över staden, att rutiner för samverkan hålls aktuella och att 

uppföljningen är stringent. Det är en förutsättning för att kunna 

utvärdera om de åtgärder som sätts in är verkningsfulla. En annan är 

ett gott arbetsgivarskap som belönar skickliga socialsekreterare och 

tar tillvara kompetens och erfarenhet så att stadsdelar och skolor får 

möjlighet att arbeta upp ett långsiktigt samarbete. 

 

Mot bakgrund av vad som ovan anförs föreslår vi att motionen 

tillstyrks. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation från Jan Bressler (L). 
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§ 13  

Motion (L) om rätt till äldreboende 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-533/2016 
Dnr 1.5.1.129-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

motionen. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Reservation från Jan Bressler (L) till förmån för eget förslag till 

beslut. 

 
Ärendet 

Enligt motionen, som skrivits av Ann-Katrin Åslund (L), har äldre 

inte fått det lättare att komma till ett särskilt boende efter det att 

stadens riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 

har förändrats.  

 

I motionen yrkas: 

Att stadens riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg ändras så att äldre med omfattande behov av hemtjänst 

ska beviljas plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende, när 

den äldre så önskar och när kostnader för beviljade hemtjänstinsatser 

överstiger kostnaderna för att bevilja plats på boende.  

 

I stadens riktlinjer framgår att särskilt boende ska beviljas bl.a. vid 

”oro orsakad av psykisk ohälsa, kognitiv svikt eller demenssjukdom 

som påverkar den enskildes förmåga att fungera i ordinärt boende”.  

 

Älvsjö stadsdelförvaltning anser att den enskildes önskemål om 

boendeform är en väsentlig faktor vid biståndsbedömning samt att hög 

ålder och det ekonomiska perspektivet bör beaktas i den sammantagna 

bedömningen. 

 

I varje enskild ansökan sker alltid en individuell och samlad 

bedömning. De riktlinjer som finns används som underlag när 

personer ansöker om särskilt boende och ger tydligt mål för beslut 

men ett arbete pågår nu för att förtydliga dessa ytterligare. 

Äldreförvaltningen samordnar stadens arbete gällande riktlinjer och 

policys.  
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-10. 

 
Förslag till beslut (L) 

Jan Bressler (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 

 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Vi har en situation där mycket gamla människor i Stockholm 

fortfarande nekas plats på särskilt boende, samtidigt som det på 

exempelvis många servicehus finns lediga platser. Vi anser att äldre 

med mycket stora hemtjänstbehov bör få välja om de vill få de 

behoven tillgodosedda i ordinärt eller särskilt boende. Det handlar om 

att ge äldre större möjligheter att hitta den boendeform som passar 

dem och deras behov, och därmed stilla den oro många känner över 

att inte få komma till ett tryggt boende när de blir gamla. 

 

Det finns stadsdelar där man redan idag beviljar vård- och 

omsorgsboende eller servicehus när det inte medför någon merkostnad 

jämfört med kvarboende med hemtjänst. Det borde därför inte möta 

några hinder att tillämpa en sådan reform över hela staden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation från Jan Bressler (L). 
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§ 14  

Motion (KD) om våld mot äldre kvinnor 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 106-737/2016 
Dnr 1.5.1.180-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om våld mot äldre kvinnor” 

från Sofia Modigh (KD) till tre stadsdelsnämnder, facknämnder samt 

andra berörda remissinstanser för yttrande. 

 

I motionen föreslås att äldreförvaltningen ska ges i uppdrag att göra 

en handlingsplan för att öka kompetensen och insikten om våld mot 

äldre i allmänhet och mot äldre kvinnor i synnerhet, hos samtlig 

personal inom stadens äldreomsorg, både i privat och i egen regi.  

 

Förvaltningens bedömning är att det inom staden finns program för 

kvinnofrid - mot våld i nära relationer som är ett styrdokument för alla 

stadens nämnder. Inom Älvsjö stadsdelsförvaltning finns särskild 

person som ansvarar för att programmet tillämpas. Vi förutsätter att 

programmet utvärderas och utvecklas utifrån de behov som 

uppmärksammas och då även när det gäller våld mot äldre kvinnor. 

Stadsdelsnämnden föreslår att nämnden överlämnar stadsdels-

förvaltningens svar till kommunstyrelsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-01. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Ersättaryttrande (KD) 

Camilla Sarfors (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt följande. 

Förvaltningen har rätt i att det idag inom staden finns styrdokument 

för hanteringen av våld mot äldre. Dock finns mer att göra för 

speciellt äldre kvinnor. Med hänvisning till studier, bl.a. från 

forskaren Madeleine Sundström vid Nationellt Centrum för 

kvinnofrid, NCK, så anser vi att det bör göras en handlingsplan för att 

öka kompetensen och insikten om våld mot äldre i allmänhet och mot 
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äldre kvinnor i synnerhet, hos samtlig personal inom stadens 

äldreomsorg, både i privat och i egen regi. 
§ 15  

Rapport om framtida inriktning för färdtjänsten 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 151-969/2016 
Dnr 1.5.1.206-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Synpunkter från funktionshinderrådet tas med som tillägg till 

protokollet att delges remissinstansen. 

 

3. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Rapport Framtida inriktning för 

färdtjänsten” till ett urval stadsdelsnämnder varav Älvsjö 

stadsdelsnämnd är en. Socialnämnden, Trafiknämnden och 

Stadsledningskontoret skall också lämna yttrande. 

 

Trafikförvaltningen har i uppdrag att fastställa en strategisk inriktning 

för framtiden för färdtjänsten och utreda nya trafiklösningar för 

närtrafik och anropsstyrd
1
 trafik inom den allmänna kollektivtrafiken. 

Utredningen har gjorts dels för att slå fast en inriktning inför 

kommande planeringsstudie inför upphandling av 

färdtjänstverksamheten och dels som underlag i valet av nytt 

trafikplaneringssystem.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till förslagen om att:  

 Trafikförvaltningen tar en större kontroll över trafiken samt ett 

större ansvar för hanteringen av kundärenden och dialogen med 

resenären.  

 En fristående beställningscentra (som i nuvarande avtal) även ska 

kompletteras med funktion för tillgänglighet till fordonsposition 

och omdirigering.  

 Förslaget om flextrafik i tätortsområden som inte trafikeras av 

allmänna kommunikationsmedel eller ligger avlägset. I landsorten 

ges inte samma möjlighet till samordning varför anropsstyrd trafik 

                                                 
1
 Anropsstyrd trafik-Resenären förbeställer sina resor, oberoende om det är linjelagda 

turer, flextrafik eller trafik med taxi/specialfordon. Att trafiken är anropsstyrd beskriver 
inte trafikslaget utan bara under vilja förutsättningar trafiken körs.  
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med taxi kan vara en lösning. 

 Alla färdtjänstresenärer oberoende av funktionsnedsättning och 

färdtjänsttillstånd bedöms likartat och utifrån samma regelverk.  

 Ta bort möjligheten för personer att utan begränsningar använda 

färdtjänsten för fritidsresor. 

 Förslaget om utformning och nivå på egenavgifter. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är tveksamma till förslagen om att: 

 Resenärer med tillstånd för resa med taxi generellt skall ges 

möjlighet till 500 resor per år, särskilt då det framkommer att det 

endast är en mindre andel som reser så mycket (mindre än 2 

procent). Bedömningen är att en generell tilldelning kan vara 

positivt men att nivån för antalet resor per år bör begränsas.  

 Det framkommer att det är ett litet antal resenärer som reser för 

stora summor varje år. I dessa enskilda ärenden bör särskilda 

prövningar och biståndsbedömningar göras. Förvaltningen föreslår 

att det skall beslutas om en övre gräns för hur många resor per år 

som kan beviljas. 

 Införande av kundvalsmodell ”Val av transportör” och om de 

extra kostnaderna det beräknas medföra. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-07-06. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från funktionshinderrådet 2016-08-25 

Rådet har tagit del av ärendet och vill framföra följande. 

 

Bemötande och utbildning 

Det är mycket viktigt med ett bra bemötande av såväl chaufförer som 

annan personal som hanterar färdtjänstresor. Det borde vara 

obligatoriskt med utbildning för dessa yrkesgrupper vad gäller bl.a. 

bemötande av god kvalité som handlar om respekt för de olika 

färdtjänstresenärerna. Utbildning kan t.ex. ske via de olika 

organisationerna som finns inom funktionshinderrörelsen. 

 

Resande 

I rapporten skissas på ett ”tak” på antalet resor. Rådet anser att det 

borde vara ett fritt resande för dem som behöver. Det finns idag redan 

regler om hur man beställer och hur resorna skall ske och skulle inte 

behöva innebära ett ökat antal resor eller ökade kostnader. Däremot är 

det angeläget ur rättvisesynpunkt och dessutom skulle 
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administrationen minska. 

 

Sociala företag 

Idag upphandlas färdtjänsten av Stockholms läns landsting där 

”billigast” vinner. Det vore mycket angeläget att ställa ett antal krav 

på de bolag som kör färdtjänst som kan gälla: 

 att hitta rätt adress 

 att ha kunskap om olika funktionsnedsättningar 

 att ha ett allmänt bra bemötande 

 att följa regler för hur länge man får köra bil utan rast 

 

Information till färdtjänstresenärerna 

Det behövs också bättre information till färdtjänstresenärerna om t.ex. 

specialbestämmelserna som gäller för resor till och från Arlanda. 

 

Rådet vill utöver synpunkterna ovan hänvisa till socialförvaltningens 

funktionshinderråds yttrande i ärendet. 
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§ 16  

Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 151-614/2016 
Dnr 1.5.1.207-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Reviderade riktlinjer för medföljare 

vid semesterresa” till flera berörda remissinstanser för yttrande. 

Stockholms stad har särskilda riktlinjer om rätt till medföljare vid 

semesterresa, som kommunstyrelsen beslutat i april 2000 (Dnr 

1608/98).  

 

I budget för 2015 och 2016 fastställs i inriktningen för 

kommunfullmäktige att de inskränkningar som infördes av rätt till 

ledsagning under semester under föregående mandatperiod ska 

återställas. De förändringar som föreslås i detta ärende har sin 

bakgrund i prejudikat från de senaste åren som ställer krav på 

förändrad handläggning jämfört med vad som anges i nuvarande 

riktlinjer.  

 

I bostad med särskild service ingår även ett ansvar för fritid och 

kulturella aktiviteter för de boende. Älvsjö stadsdelsförvaltnings 

uppfattning är att det i riktlinjerna bör göras förtydliganden gällande 

det kostnadsansvar vid semesterresor som bostad med särskild service 

har.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden i huvudsak godkänner förslaget till 

”Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa” och 

överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-07-12. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17  

Delrapport från äldreboendeutredningen 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 152-1056/2016 
Dnr 1.5.1.215-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Synpunkter från pensionärsrådet tas med som tillägg till 

protokollet att delges remissinstansen. 

 

3. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Reservation från Jan Bressler (L) till förmån för eget förslag till 

beslut. 

 
Ärendet 

I budget 2015 beslutade kommunfullmäktige att en utredning skulle 

göras för att tydliggöra hur behovet av olika bostäder för äldre ska 

tillgodoses. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till utredningens förslag att 

staden skall erbjuda tre boendeformer för äldre – trygghetsboende 

med aktivitetscentra, servicehus och vård- och omsorgsboende.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning delar utredningens uppfattning att det 

finns behov att höja ambitionerna när det gäller äldres möjlighet till 

tryggt boende utan biståndsbedömning. Att omvandla senior- och 

trygghetsboenden till trygghetsboende med aktivitetscentra kan öka 

möjligheten och förutsättningarna för social gemenskap och ökad 

trygghet.  

 

Utredningen föreslår att stadsdelsnämnderna skall ansvara för de 

aktivitetscentra som ska finnas i trygghetsboendena. För att säkerställa 

att äldre erbjuds tryggt boende, på lika villkor i staden, bör det 

tydliggöras vilken kompetens, tillgänglighet och omfattningen av 

aktiviteter och social gemenskap som ska erbjudas.  

 

Förvaltningen instämmer i vikten av att tydliggöra servicehusens 

funktion och målgrupp för att därigenom motsvara behov och 

förväntningar. Det är även av vikt att redan gjorda 

bostadsanpassningar, som beviljats till enskilda personer, kan tas 
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tillvara samt att en samordning sker i stadens allmännyttiga bolag för 

att öka tillgänglighet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-07-12. 

 
Förslag till beslut (L) 

Jan Bressler (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 

 

Att som svar på remissen anföra följande. 

 

I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

De förslag som den här utredningen presenterar kommer inte att 

uppnå det målet. Förslagen kommer inte att leda till att fler äldre i 

Stockholm får plats på ett boende. För det skulle det krävas en 

generösare biståndsbedömning och att fler boenden byggs.  

 

Först och främst välkomnar Liberalerna en höjning av servicenivån på 

stadens trygghets- och seniorboenden. Vi välkomnar också att man 

genom att omvandla alla trygghets- och seniorboenden till 

trygghetsboenden med aktivitetscentra gör stadens erbjudande av 

boendeformer mer lättöverskådligt. Med det sagt finns det ett antal 

oklarheter och brister i utredningens förslag.  

 

Det är oklart exakt vad de föreslagna aktivitetscentrana ska göra. 

Även om det exakta utbudet naturligtvis inte kan specificeras i detalj 

hade vi gärna sett att det hade varit tydligare var ambitionsnivån ska 

ligga. Vi ser med stor oro på skrivningarna om att bemanning ska vara 

garanterad endast på vardagarna. Det är på helgerna, framför allt 

under storhelger och sommaren, som ensamheten är som mest 

påtaglig och behovet av aktiviteter som störst.  

 

Aktivitetscentrana bör som regel vara tillgängliga för alla äldre, även 

de som inte bor på trygghetsboendet. Ett större brukarunderlag kan 

också göra att det är motiverat att ha aktivitetscentra även på mindre 

boenden. Vi vill också betona vikten av att frivilligorganisationer 

involveras i aktivitetscentrana.  

 

Liberalerna välkomnar att trygghetsboenden med aktivitetscentra och 
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servicehus tas in i stadens äldreboendeplanering. Vi vill varna för en 

utveckling där antalet boendeplatser, såväl inom servicehus vård- och 

omsorgsboenden, minskar snabbare än beräknat. Exempel är 

Vintertullen på Södermalm och planer under utredning på 

omstrukturering i Enskede-Årsta-Vantör. Det kan inte tas för givet att 

Stockholm kommer att ha platser som motsvarar behoven.  

 

Vi ser med oro på förslaget om att inskränka målgruppen för 

servicehusen till de äldre som har ett omvårdnadsbehov. Det är oklart 

vad detta innebär i praktiken och hur många av de boende som har ett 

omvårdnadsbehov. Vi konstaterar att förslaget inte innebär att de 

många äldre som idag får avslag på sin ansökan om servicehus bereds 

plats, utan snarare tvärtom.  

Även uppdraget till Micasa att utreda vilka andra fastigheter som 

eventuellt kan omvandlas till trygghetsboende med aktivitetscenter 

tolkar vi som ett sätt att dra ner på servicehusplatser.  

 

Vi vill för övrigt anföra att den sociala samvaron på servicehusen 

sannolikt underlättas om det även finns ett inslag av något friskare 

äldre. Stockholms stad kommer att ha långt kvar till målet om att alla 

över 85 år har rätt till ett tryggt och anpassat boende. Det kommer att 

krävas stora investeringar för att bygga fler boenden och en politik där 

man gör det lättare, inte svårare, att få plats. De föreslagna 

trygghetsboendena med aktivitetscentra utgör ett steg i rätt riktning 

men är långt ifrån någon universallösning. Servicehusen kommer 

fortfarande att spela en viktig roll i Stockholms äldreomsorg, och 

Liberalerna vidhåller att alla över 85 år som så önskar bör få plats på 

servicehus.  

 

Vi menar också att alla äldre med omfattande hemtjänstinsatser som 

så önskar bör få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende, 

om detta kan ske utan merkostnad. Stockholms äldre måste få större 

frihet att välja mellan olika former av boende, och på ett enklare sätt 

kunna beviljas det boende de behöver. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation från Jan Bressler (L). 

 
Särskilt uttalande (M,C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan. Camilla Sarfors (KD) anslöt sig till uttalandet 

som ett ersättaryttrande.  
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I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.” De förslag som 

den här utredningen presenterar kommer inte att uppnå det målet. 

Förslagen kommer inte att leda till att fler äldre i Stockholm får plats 

på ett boende. För det skulle det krävas en reformerad och generösare 

biståndsbedömning samt att fler boenden byggs.  

 

Det är övergripande önskvärt att det finns en hög tillgänglighet av 

anpassade boenden. Först och främst välkomnar vi en höjning av 

servicenivån på stadens trygghets- och seniorboenden. Vi välkomnar 

också att man genom att omvandla alla trygghets- och seniorboenden 

till trygghetsboenden med aktivitetscentra gör stadens erbjudande av 

boendeformer mer lättöverskådligt. Kommunikationen om vilka typer 

av boenden som finns behöver bli bättre. Med det sagt finns det ett 

antal oklarheter och brister i utredningens förslag.  

 

Det är oklart exakt vad de föreslagna aktivitetscentren ska göra. Även 

om det exakta utbudet naturligtvis inte kan specificeras i detalj hade vi 

gärna sett att det hade varit tydligare var ambitionsnivån ska ligga. Vi 

ser med stor oro på skrivningarna om att bemanning ska vara 

garanterad endast på vardagarna. Det är på helgerna, framför allt 

under storhelger och sommaren, som ensamheten är som mest 

påtaglig och behovet av aktiviteter som störst. Det specificeras att det 

är stadsdelarna som ska ansvara för de föreslagna aktivitetscentren, 

men det är alldeles för otydligt hur innehållet ska erbjudas.  

 

Det är relevant inte bara ur ett kvalitetsperspektiv utan även 

ekonomiskt. Redan idag visar många stadsdelar på underskott inom 

äldreomsorgens egna verksamheter. Att upphandla aktiviteterna efter 

tydliga centrala riktlinjer är grundläggande för att hålla koll på 

kostnaden och skapa ett likvärdigt innehåll över hela staden. Vi vill 

kring detta särskilt betona vikten av att frivilligorganisationer 

involveras i aktivitetscentren. Aktivitetscentren bör som regel vara 

tillgängliga för alla äldre, även de som inte bor på trygghetsboendet.  

 

Ett större brukarunderlag kan också göra att det är motiverat att ha 

aktivitetscentra även på mindre boenden. Stockholms stad kommer att 

ha långt kvar till målet om att alla över 85 år har rätt till ett tryggt och 

anpassat boende. Det kommer att krävas stora investeringar för att 

bygga fler boenden och en politik där man gör det lättare, inte svårare, 

att få plats.  
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De föreslagna trygghetsboendena med aktivitetscentra utgör ett steg i 

rätt riktning men är långt ifrån den enda lösningen. Genom införandet 

av trygghetsboenden med aktivitetscenter kommer med stor 

sannolikhet behovet av servicehus att minska. På sikt vore det 

önskvärt om trygghetsboenden med aktivitetscenter kunde ersätta 

boendeformen ”servicehus” och att äldre med mer omfattande 

vårdbehov istället får plats på vård- och omsorgsboenden. Därför 

tycker vi det är mycket viktigt att staden i sin boendeplanering tar 

höjd för att på sikt utöka antalet vårdoch omsorgsboenden. För att det 

ska bli tydligt vilket syfte de olika boendeformerna har bör en 

målbeskrivning beslutas om i äldrenämnden för varje boendeform.  

 

Något som även bör ingå i arbetet är frågan om korttidsboenden och 

hur äldre som uppsökt sjukvård på ett smidigt sätt bör få hjälp att hitta 

rätt boendeform om ens hälsotillstånd har försämrats. Det är otydligt i 

delrapporten om dessa förändringar endast ska gälla verksamheter i 

egen regi, eller samtliga driftformer. Om endast en del av Stockholms 

boenden ska anpassas, går det emot äldreboendeutredningens 

övergripande syfte att tydliggöra funktionen för respektive 

boendeform. Om detta ska gälla även för fristående verksamheter 

krävs större tydlighet kring kommunens åtagande att finansiera 

aktivitetscenter. 

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-08-25 

Rådet har tagit del av ärendet och vill framföra att man saknar 

planering för någon form av mellanboende för äldre som inte har 

vårdbehov men behöver trygghet och social gemenskap. Ett sådant 

boende i centrala lägen skulle minska behoven av färdtjänst och kunna 

fördröja behoven av kostnadskrävande vårdboende.  
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§ 18  

Strategisk inriktning för företagsområden 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 132-1049/2016 
Dnr 1.5.1.198-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Johan Nilsson (M) och Evy Kjellberg (C) till förmån 

för eget förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Förslaget till strategisk inriktning för företagsområden utgår från den 

ökande konkurrensen om mark i staden och behovet av att kunna 

erbjuda plats för samhällsnödvändig verksamhet. Där listas vilka 

företagsområden som föreslås omvandlas till blandstad med bostäder 

och vilka som föreslås behållas som renodlade företagsområden. 

 

Förvaltningen anser att strategin är bra och är positiv till att Älvsjö 

och Västberga föreslås behållas som renodlade företagsområden. 

Förvaltningen betonar behovet av fler arbetsplatser i söderort och 

önskar en analys av hur företagen ska kunna etablera sig och stanna 

kvar i stadsdelar där bostäder och företag blandas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-12. 

 
Förslag till beslut (M,C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson (M) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut enligt nedan. Camilla Sarfors (KD) meddelade att hon 

skulle ha bifallit förslaget om hon varit tjänstgörande. 

 

1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen  

2. Att därutöver anföra  

 

Det är väsentligt att den framtida planeringen av stadens utveckling 

säkerställer ett fullgott skydd för mindre industriområden. Detta kan 

delvis göras genom renodlade företagsområden, men det är i mångt 

och mycket också en lagstiftningsfråga som staden inte har rådighet 

över. Det måste självklart vara så att småföretagandet och mindre 

industriområden inte trängs undan av tillkommande 
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bostadsbebyggelse, där nya boenden kan uppleva sig störda av nä-

ringsidkares verksamheter. Staden måste således ha en tydlig strategi 

för vad som gäller vid ny bebyggelse inom eller i anslutning till såväl 

företagsområden som mindre industrier. Sam-tidigt underlättar den 

täta staden kunskapsöverföringen genom möten mellan människor, 

före-tag, lärosäten och forskningsmiljöer. Därtill bidrar 

kompetensförsörjningsaspekten och ar-betskraftens behov av service 

bland annat till behovet av blandade stadsmiljöer som en viktig aspekt 

för företags lokalisering. Det är således en självklarhet att Stockholm 

ska växa med blandade stadsmiljöer, och att detta ska genomsyra 

stadsdelarnas utveckling. 

 

Vi instämmer i ansatsen att utvecklingen av tidigare oexploaterad 

mark i anslutning till verk-samhetsområden behöver säkerställa att 

tillkommande bebyggelse inte påverkas av näraliggande 

verksamheter. Det är dock precis lika viktigt att tillkommande 

bebyggelse inte heller ska kunna komma att innebära ett hinder för 

verksamhetsutvecklingen inom företagsområdet. Staden måste kunna 

lämna garantier för viss säkerhet gentemot näringsidkare om att 

dessas verksamheter även på längre sikt ska kunna finnas kvar på 

platsen, och även utvecklas. 

 

Vi vill också understryka vikten av att i större utsträckning tillämpa 

flexibla detaljplaner i företagsområden. Det bör finnas möjlighet till 

andra publika verksamheter på våning två eller högre, eftersom de 

ytkrävande verksamheterna i stort sett bara använder bottenvåningen. 

 

Avslutningsvis är det av yttersta vikt att staden anger en tydlig och 

långsiktig strategi för stadsutveckling på så sätt att näringslivets 

förutsättningar omhändertas och beaktas.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag. Reservation från 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Evy Kjellberg (C). 
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§ 19  

Ändring av instruktion för pensionärsråden 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 101-671/2016 
Dnr 1.5.1.160-2016 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2. Synpunkter från pensionärsrådet tas med som tillägg till 

protokollet att dels remissinstansen. 

 

3. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) och de lokala 

pensionärsråden är rådgivande organ med syfte att ge inflytande och 

insyn i allmänna frågor som rör äldres levnadsförhållanden. Såväl 

KPR som stadsdelsnämndernas pensionärsråd har ledamöter och 

ersättare som väljs för en mandatperiod om ett år.  

 

Stadsledningskontoret föreslår att ersättarna i både KPR och de lokala 

råden tas bort och att antalet ledamöter i de lokala råden utökas till 10. 

Det föreslås ett tillägg i instruktionen om att pensionärsföreningarna 

på begäran ska kunna styrka sitt medlemsantal. Mandatperioden 

föreslås ändras till 4 år i enlighet med stadsdelsnämndens period.  

 

Stadsdelsförvaltningen instämmer till fullo i stadsledningskontorets 

överväganden vad gäller rådens sammansättning där alla ledamöter 

föreslås bli ledamöter. Vad gäller förändrad mandatperiod ser 

förvaltningen fördelar med en minskad administration och tycker att 

det är bra att mandatperioden blir enhetlig för pensionärsråd och råden 

för funktionshinderfrågor. Förvaltningen vill dock peka på att en 

förlängd mandatperiod begränsar möjligheten till omprövning av de 

ledamöter som är valda. Förvaltningen har inga invändningar mot att 

uppgiften om medlemsantal vid behov ska kunna styrkas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-10. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 35 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
Särskilt uttalande (M,L,C) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler m.fl. (L) och Evy Kjellberg (C) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan. Camilla Sarfors (KD) 

anslöt sig till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Vi tycker våra råd för inflytande (funktionshinderrådet och 

pensionärsrådet) fyller en viktig funktion för stadens beslutsprocesser. 

Vi har dock svårt att se några stora fördelar med de förslagna 

förändringarna i instruktionen för pensionärsråden. Den största frågan, 

vilken inte nämns i kommunstyrelsens remiss, torde vara hur 

pensionärsråden ska kunna få kännedom och information om 

kommande nämndärenden i ett tidigare skede för att på så sätt stärka 

deras möjlighet att lämna synpunkter.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkter från pensionärsrådet 2016-08-25 

Rådet har tagit del av ärendet och ser fördelen med att kunna minska 

administrationen genom en förlängd mandatperiod. Rådet vill dock 

peka på att det kan bli svårare att rekrytera deltagare till uppdrag som 

gäller för hela mandatperioden. Många är ovana och tveksamma till 

att ge sig in i ett uppdrag av det här slaget. Staden skulle kunna 

underlätta rekryteringen och ge bättre förutsättningar för ett bra arbete 

i råden genom att anordna någon form av introduktionsprogram för 

nya deltagare.  
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§ 20  

Redovisning av ej verkställda beslut till IVO kvartal 2/ 2016 
Dnr 1.2.1.239-2016 

Beslut 

 

 Älvsjö stadsdelsnämnd har tagit del av redovisningen och lägger 

den till handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller 

insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. Kommunen 

ska på motsvarande sätt rapportera om en insats har avbrutits och inte 

verkställts på nytt. 

 

För kvartal 2/ 2016 har förvaltningen rapporterat 5 beslut inom LSS-

området som ej verkställda, 3 ärenden har rapporterats som 

verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-07-01. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21  

Redovisning av verksamhetsuppföljning inom omsorgen av 
funktionsnedsättning 2016 
Dnr 1.2.1.188-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden har tagit del av förvaltningens redovisning av 

verksamhetsuppföljning inom omsorgen av funktionsnedsättning 

och lägger den till handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö stadsdelsförvaltning har enligt stadens uppföljningsmodell för 

verksamheter inom funktionsnedsättning ansvar för att genomföra 

verksamhetsuppföljningar. Ansvaret omfattade 2016 två stycken 

utförare. Ett hemtjänstföretag som driver avlösar- och ledsagarservice 

och ett korttidsboende för målgruppen autismspektrumtillstånd. 

Uppföljningen har genomförts enligt stadens gemensamma modell 

och rapporterats till Socialförvaltningen.  

 

Förvaltningen har gjort bedömningen att utförarna sammantaget följer 

lagar, avtal och föreskrifter.  

 

Kvalitetet i Allomsorg S & R – Högås korttidshems lokaler möter 

dock inte kravet i avtalet och frågan hanteras av socialförvaltningen.  

Några utvecklingsområden har även identifierats såsom att 

komplettera ledningssystemet med vissa rutiner/dokument samt att 

utveckla den sociala dokumentationen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-15. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Ekonomisk månadsrapport per juli månad 
Dnr 1.2.1.52-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 
Ärendet 

Älvsjö prognostiserar per juli 2016 totalt ett resultat efter 

resultatdispositioner som är i balans med budget. Underskott 

prognostiseras inom äldreomsorgen och avser främst 

hemtjänstverksamheten. Överskott prognostiseras inom 

administrationen och individ- och familjeomsorgen. Det råder 

osäkerhet om hur volymerna för myndighetsenheterna kommer att 

utvecklas under hösten och om nämnden får full kostnadstäckning för 

ensamkommande flyktingbarn 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-08-05. 
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§ 23   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.157-2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2016-05-30 till 2016-08-07. 

 

Till stadsdelsnämnden redovisades särskilt följande handlingar. 

 

1. Funktionshinderinspektörers granskningsrapport 14, helhetssyn 

och tillgänglighet 

 

2. Tillsyn enligt tobakslagen och alkohollagen, 2016-05-20, beslut 

från Länsstyrelsen 2016-06-16, dnr 1.3.1.164-2016 

 

3. Svar på skrivelse om idrottshallar vid skolor från 

utbildningsförvaltningen, dnr 1.6.54-2016 
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§ 24  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.270 -2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för juni 2016 över beslut 

av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för juni 2016 över beslut fattade av tjänstemän 

enligt delegation enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

4.11 

 

 

Personal. 

HH lämnar på egen begäran sin anställning  

f ro m 160606 och medges en avgångsersättning, 

som motsvarar elva månadslöner dvs 410 850 

kronor. Intjänad lön och semesterersättning, som 

förutsätts i semesterlagen är därvid avlöst t o m 

2016-06-05.       

 

AE lämnar på egen begäran sin anställning  

f ro m 160701 och medges en avgångsersättning, 

som motsvarar två månadslöner dvs 23 810 

kronor. Intjänad lön och semesterersättning, som 

förutsätts i semesterlagen är därvid avlöst t o m 

2016-06-30.      

Stadsdelsdirektör 

Per Kjellander 

2.18 Omsorg om personer med 

funktionsnedsättning. 

Rapportering av gynnande beslut enligt 9 § LSS 

som inte har verkställts inom 3 månader från 

beslutsdatum.  

Dnr 1.2.1.239-2016 

Nämndsekreterare 

Carin Berg 
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§ 25  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 17 och 19 bifoga framförda 

synpunkter från pensionärsrådet. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2016-08-25 anmäldes.  
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§ 26  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 9 och 15 bifoga framförda 

synpunkter från funktionshinderrådet. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2016-08-25 anmäldes.  
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§ 27   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2016-08-25 anmäldes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 SEPTEMBER 2016 

BLAD 44 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 28  

Information från förvaltningen  

Stadsdelsdirektör Per Kjellander informerade. 

 

Trygghetsarbete i stadsdelen 

Per Kjellander informerade om det arbete som pågår i stadsdelen för 

en ökad trygghet. Förvaltningen har ett väl fungerande samarbete med 

polisen och under hösten kommer ett nytt samarbetsavtal att upprättas.  

Det finns ett trygg- och säkerhetsråd med olika intressenter som 

samordnar det trygghetsskapande och brottsförebyggande arbetet 

under ledning av förvaltningen.  

 

Ordföranden kompletterade med att nattvandrarna har fyllt en viktig 

funktion och att arbetet med denna behöver komma igång igen. 

 

Bosättningar 

Situationen är oförändrad med tillfälliga bosättningar och stadsdelen 

arbetar vidare i enlighet med de rutiner som finns upprättade för 

staden. 
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§ 29  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Angående fortsatta oroligheter med våld, droger och kriminalitet i och 

omkring Älvsjö Centrum 

Johan Nilsson (M), Jan Bressler (L), Evy Kjellberg (C) och Camilla 

Sarfors (KD) framförde följande frågor. 

 

Trots polisinsatser under våren har oroligheterna i Älvsjö Centrum 

bestått. Medborgare är oroliga för att vistas i utemiljön. I augusti  blev 

Polisen attackerad med stenkastning, och skottlossning skedde utanför 

Handelsbanken i Älvsjö Centrum. 

 

Det finns dessvärre inget som tyder på att oroligheterna avtagit och 

många känner sig otrygga för att vistas i och omkring Älvsjö 

Centrum, oavsett tid på dygnet. Även personal vid landstingets 

verksamheter vid vårdcentralen har uttryckt oro för att vistas på sin 

arbetsplats.  

 

Någon måste ta ledarrollen och ta nödvändiga kontakter både inom 

staden men också med andra aktörer, t.ex. SL, Polisen och företagare 

för att vidta lämpliga åtgärder för att öka säkerheten i vårt område. 

Stadsdelsförvaltningen, med god lokalkännedom bör prioritera att 

sätta trygghetsarbetet främst på agendan med tanke på hur situationen 

ser ut.  

 

Alla som vistas i Älvsjö ska känna sig trygga och inte riskera att 

utsättas för den typ av brottslighet som idag har blivit vardag. Den 

utveckling som nu har skett är fullständigt oacceptabel. Stadsdelen är 

en naturlig koordinator och ledare av ett utvecklingsarbete att skapa 

en säker och trevlig stadsdel.  

 

Med anledning av detta ställer vi följande frågor till förvaltningen.  

 

1. Kommer förvaltningen att utveckla en strategi (med konkret 

handlingsplan) för att öka tryggheten i stadsdelen?  

2. Hur ser förvaltningen på att ta fram en sådan strategi i ett 

konkret samarbete med andra aktörer såsom polisen, 

civilsamhället och näringslivet i stadsdelen? 

3. Hur ser förvaltningens arbete ut i kontakterna med de aktörer 

som verkar runt Älvsjö Centrum?  

4. Hur ser förvaltningens kontakter med Polisen ut?  

5. Har förvaltningen "slagit larm" om den oroande utvecklingen 

till stadens högsta ledning och begärt hjälp utifrån den 
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händelseutveckling som varit? Om inte, är det aktuellt att göra 

det?  

 

Frågorna besvarades i samband med den information om stadsdelens 

trygghetsarbete som redovisades under föregående punkt. 

 

Sommarjobb 

Helena Stenbeck Nilsson (M) ställde frågor om sommarjobb enligt 

följande. 

 

1. Hur ser reglerna om vilka som får sommarjobb ut. Vilka kan få 

förtur?  

2. Hur många från olika grupper fick sommarjobb i Älvsjö i år? 

Finns statistik? 

3. Hur många som ansökte om sommarjobb för andra gången 

fick avslag även i år?  

4. Arbetar man med att öka antalet sommarjobb? (Vi föreslog ju i 

våras att jobbtorget skulle få i uppdrag att hjälpa ungdomar att 

hitta sommarjobb. Vore intressant att höra om det har lett fram 

till något)  

 

Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef redogjorde för de anvisningar 

som finns för sommarjobb och att 80 platser har funnits i Älvsjö under 

sommaren. Hälften av dem har gått till de prioriterade grupperna.  

 

Högtalaranläggning 

Evy Kjellberg (C) tackade förvaltningen för att en ny 

högtalaranläggning kommit på plats till detta sammanträde och hela 

nämnden uttryckte sin uppskattning av denna. 
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§ 30  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2016-06-16, 2016-06-30,  

2016-08-04 och 2016-08-11 anmäldes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


